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Verslag van de Regionale Commissie district Raam gehouden op vrijdag 1 april 2022
Locatie: Catharinahof te Grave

Aanwezigen: 
De heer A.G. Daniëls                     Ouderen Appèl – Hart voor Water
De heer H.J.J. Geene CDA
De heer M. Hermus Algemene Waterschapspartij
De heer J.J.M. Jacobs CDA
De heer L.A. Kamps                       PvdA
De heer H.J.M. van Lierop Ouderen Appèl – Hart voor Water
De heer  M.J.P.A. van Roosmalen Algemene Waterschapspartij
De heer H.P.J.M. Siroen Algemene Waterschapspartij 
De heer J.W.M. Stoffelen CDA
De heer H. Welbers PvdA
De heer J.J.W. van Zinderen VVD

Waterschap:
De heer P.C.M. Ketelaars Voorzitter
Mevrouw M. Baumann Secretaris
De heer J. Rooijakkers
Mevrouw H. Kloosterboer
Dhr. A. Vrielink
Mevrouw E. von Wersch
Mevrouw I. Tabernal Notulist

Afwezigen:
De heer M. Derks Geb. (met kennisgeving)
De heer J.J.E. van Geest Water Natuurlijk
De heer P.H.L.M. Gijsen Geb.
Mevrouw A. Hernández-Martinez 50 Plus
De heer J.W.H.M. de Kleijne Geb. 
De heer W.J. Plasmeijer 50 Plus
Mevrouw M. Roelofs VVD (met kennisgeving)
De heer H. Teusink Water Natuurlijk (met kennisgeving)
De heer J.G.A. Verhoeven Ouderen Appèl – Hart voor Water
Mevrouw S.J. de Zoeten             Water Natuurlijk

1. Opening en vaststellen agenda
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Mieke Baumann 
(plaatsvervangende secretaris) stelt zichzelf voor.

2. Mededelingen
- Er zijn drie afmeldingen ontvangen.
- Er wordt een oproep aan de leden gedaan om initiatieven voor de Groen blauwe 

handdruk in te dienen. (actie: allen)

 
3. Vaststelling conceptverslag van 5 november 2021

a. Conceptverslag
- Punt 4; de heer Van Roosmalen vraagt naar de resultaten van de metingen van de 
PE installatie. De voorzitter legt uit dat de PE installatie volop draait, maar dat de 
leden voor inhoudelijke vragen en gegevens bij het algemeen bestuur of reguliere 
commissies terecht kunnen (in dit geval bij commissie Emissiebeheer). 
De voorzitter geeft aan dat vragen zover mogelijk mondeling beantwoord worden. 



2

- Punt 7; de vraag van de heer Van Roosmalen inzake het doel om 80% van de wijk 
af te koppelen kan in één van de reguliere commissies gesteld worden.
- Punt 8; de heer Van Zinderen koppelt vanuit de commissie AFZ terug dat het 
aantal vergaderingen voor de regionale commissie drie blijft. Men kan de flexibiliteit 
zoeken in tijd. 
Indien gewenst kan een amendement ingebracht worden. 
- Punt 9; de heer Geene geeft aan dat hij de excursie door Boxmeer mooi en nuttig 
vond. 

b. Actielijst
- Geen opmerkingen 

Het verslag van de Regiocommissie Raam van 5 november 2022 wordt vastgesteld.

4. Waterveiligheid (beheer)
(Hanneke Kloosterboer)
De heer Hermus geeft aan dat waterschap Rivierenland kritisch is op het gebruik van 
schapen op de dijk. Hanneke vertelt dat er continue een afweging wordt gemaakt voor 
het gebruik van schapen op de dijk. Het is ecologisch niet bevorderlijk als schapen er te 
lang op staan, de zogenoemde stand-beweiding van april tot oktober. De afweging wordt 
elke keer opnieuw genomen en gecommuniceerd aan de pachters, bv. in geval van 
droogte worden de schapen van de dijk gehaald. 

De heer van Roosmalen vraagt of er niet een grens gesteld kan worden aan de 
(over)last van bevers en dassen. 
Er zijn provinciale protocollen voor de omgang met bevers en dassen, deze zijn geldig 
voor Rijkswaterstaat en de Brabantse waterschappen. Voor bevers wordt momenteel 
gewerkt aan een nieuwe versie met meer handelingsperspectief. 
Er dient een machtiging vanuit de provincie te komen voordat men tot actie mag 
overgaan. 

De heer van Roosmalen vraagt wat men kan doen om de bever en das weg te krijgen. 
De dieren zijn territoriaal aangelegd en zijn afhankelijk van voedselvoorziening. De 
aanpak is nu om ze weg te plagen en waar mogelijk in hetzelfde territorium een 
aantrekkelijkere locatie te realiseren waar ze zich gaan vestigen. Het territorium blijft dan 
bezet, maar de dieren zullen minder snel in de dijk gaan graven.  

5. Korte pauze 

6. Dijkverbetering Cuijk - Ravenstein
(Albert Vrielink)
De heer Jacobs vraagt naar duiding van de twee kansrijke alternatieven. Albert legt uit 
dat het beste uit die twee in het voorkeursalternatief komen. Hierin worden ook 
meekoppelkansen meegenomen. Echter is het wel van belang dat partners mee betalen 
aan deze meekoppelkansen en meegaan in de planning en daarmee de snelheid van 
het waterschap. 

De heer Welbers vraagt waarom duurzame energie op de dijk niet meegenomen wordt 
in de kansrijke alternatieven. Vanwege het onderhoud is dit niet werkbaar. 

De heer Hermus geeft aan dat er een ruime marge wordt aangehouden v.w.b. de 
financiën. De kostenraming moet nog meer gedefinieerd worden, in het projectenboek 
wordt rekening gehouden met ± 100 miljoen Euro.
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De heer Jacobs vraag wie bepaalt welke meekoppelkansen gekozen worden. 
In de gemeenteraad en gedeputeerde staten wordt dit bepaald waarbij de planning van 
het waterschap leidend is. 
Om de kosten zo neutraal mogelijk te houden, vermeldt de heer Van Zinderen de optie 
om voor bepaalde doeleinden het klein recreatief budget in te zetten. De heer Siroen 
geeft het voorbeeld dat het ook een keuze kan zijn om een meekoppelkans te laten 
varen wegens de kostenverhoging.

De heer Jacobs vraagt of er een vervolg van dit onderwerp op de agenda kan komen op 
het moment dat er besluiten zijn genomen. Dat zal zeker het geval zijn. We proberen in 
elke commissievergadering een update te geven. 

De heer Stoffelen vraagt of de presentatie gedeeld kan worden. Deze wordt, samen met 
de presentatie over het beheer, toegevoegd in Ibabs. In verband met de huidige 
problemen met Ibabs zullen ze ook als bijlage bij het verslag verzonden worden. (actie: 
IT)

De heer Hermus vraagt of leden kunnen aansluiten bij een werkatelier. Albert geeft aan 
dat dat volgens hem niet de bedoeling is. De werkateliers zijn alleen voor 
vertegenwoordigers van belangengroepen uit de streek. Leden van de regiocommissie 
kunnen aansluiten bij de informatiemomenten.

De heer Van Roosmalen vraagt wanneer e.e.a. definitief is. In december 2022 dient het 
voorkeursalternatief bij het Algemeen Bestuur te liggen. De planuitwerking staat tot eind 
2025 op het programma. De uitvoering zal plaatsvinden van 2026 tot en met 2028. 

Esther von Wersch is de nieuwe omgevingsmanager. Indien men vragen heeft, kunnen 
ze bij haar tussentijds terecht. 

7. Rondvraag
Er zijn verder geen aanvullende vragen en/of opmerkingen.

8. Sluiting & excursie
De voorzitter bedankt iedereen voor zijn/haar deelname en sluit de vergadering.
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ACTIELIJST

Nr. Onderwerpen Door Actiedatum 
01-04-2022/2 Initiatieven Groen Blauwe handdruk indienen. Allen 15-06-2022
01-04-2022/6 Presentaties toevoegen aan verslag. I. Tabernal 01-06-2022

AFGEWERKTE  ACTIES

05-11-2021/3 Uitnodigingen bijeenkomsten 2022 sturen. I. Tabernal 01-12-2021
05-11-2021/4a Rapportage metingen opvragen bij rioolwaterzuivering I. Tabernal 15-01-2022
05-11-2021/5 Advies van dhr. Teusink overbrengen in projectteam. J. Rooijakkers 01-02-2022
05-11-2021/8 Verkennen om vergadering een half uur te vervroegen. Allen 01-04-2022

Eerstvolgende vergadering Regionale Commissie district Raam
Datum: vrijdag 24 juni 2022
Tijdstip: 09.00 – 12.00 uur
Locatie: nader te bepalen


